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                                                       З А П И С Н И К 

са 16. сједнице Комисије за спољну трговину и царине 
                      Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, 
                                                   одржане 04. 02. 2007. године 
 
 
            Сједница је почела у 11 часова. 

Сједници је  предсједавала предсједавајућа Комисије, Сњежана Рајилић. 
 
Сједници су присуствовали чланови Комисије: Мехмед Суљкановић, Славко 

Јовичић, Шемсудин Мехмедовић, Салко Соколовић, Јерко Иванковић Лијановић,  
Јозо Крижановић и Хаџи Јован Митровић. 

Оправдано  одсуствовао Екрем Ајановић. 
Сједници су, такође, присуствовали: Душан Нешковић, помоћник министра  

спољне трговине и економских односа БиХ, Сеид Узуновић и Расим Шећеровић 
шефови одсјека у МСТЕО, Хајрудин Подбичанин помоћник министра из МСТЕО, 
Чедомир Љубоја, шеф Одјељења за царинску тарифу у МСТЕО, и Емира Чешљар,  
секретар Комисије. 

На сједници  Комисије предложен је и  са шест гласова „за“ и једним  гласом 
„против“ усвојен сљедећи  

 
 

                                                        Д Н Е В Н И   Р Е Д 
 

1. Усвајање записника са 13, 14. и 15. сједнице Комисије; 
2. Разматрање Предлога закона о пољопривреди, исхрани и руралном 

развоју Босне и Херцеговине ради достављања извјештаја 
Представничком дому, у складу са чланом 111. Пословника 
Представничког дома, предлагач: Савјет министара БиХ (амандмане 
на Закон  доставили су: Шемсудин Мехмедовић 04. 10. и 29.10. 2007, 
Славко Јовичић 10.10.2007. и Мехмед Суљкановић 29.10.2007. године, 
посланици у Представничком дому;  

3. Упознавање о статусу Предлога закона о измјенама Закона о 
      царинској  терифи БиХ, предлагач: Савјет министара БиХ, са 
      усвојеним амандманина Комисије и закључком Управног одбора  
      УИОБиХ од 15.01.2008. године; 
4. Текућа питања: 
      а) разматрање захтјева Спољнотрговинске коморе БиХ који је  



          Колегијум Дома доставио Комисији, као надлежној, у вези  са  
          измјенама царинске стопе за вучна возила - друмске тегљаче,  
          приколице и полуприколице, 
      б) разматрање Извјештаја о раду Комисије за 2007. годину, 

ц) утврђивање Предлога  оријентационог радног плана Комисије за  
    2008. годину. 
 

      Ад. - 1.  Усвајање записника са 13, 14. и 15. сједнице Комисије 
 
                  Констатовано је да у Записнику са 13. сједнице није наведено присуство 
Јозе Крижановића,  а у Записнику са 14. сједнице  у тачки 2. изостављени су 
амандмани Сњежане Рајилић  - Глава 44. Царинске тарифе са резултатима гласања.  
Закључено је  да се изврши исправка  у записницима са 13. и 14. сједнице Комисије.  
Записници са 13, 14. и 15. сједнице једногласно су усвојени са   наведеним 
примједбама.  
 

Ад. - 2. Разматрање Предлога закона о пољопривреди, исхрани и руралном 
             развоју Босне и Херцеговине ради достављања извјештаја  
             Представничком дому, у складу са чланом 111. Пословника  
             Представничког дома, предлагач: Савјет министара БиХ 
  

У расправи су учествовали: Славко Јовичић, Мехмед Суљкановић,Јозо 
Крижановић, Салко Соколовић, Сњежана Рајилић, Хаџи Јован  Митровић, Шемсудин 
Мехмедовић и Јерко Иванковић Лијановић. Договорено је да се прво расправља о 
амандманима  Славка Јовичића. 

   
Славко Јовичић рекао је да брани уставну позицију, осврнувши се на допис 
Народне скупштине Републике Српске од 17.12.2007. године и усвојене закључке 
Одбора за пољопривреду, шумарство и водопривреду, којем се Комисија није 
обраћала. Став Одбора је да понуђени текст закона не уважава оквире Европске 
комисије  из сектора пољопривреде и да подржавају  његове амандмане. Даље је 
навео да став МСТЕО о амандманима треба да буде јасан, а не да се дјелимично 
прихвата амандман, што су подржали Шемсудин Мехмедовић и Мехмед 
Суљкановић.  
Славко Јовичић је даље истакао да не одустаје од предложених амандмана; да 
остаје при ставу да је област пољопривреде на ентитетском нивоу и као посланик 
из РС-а мора заступати интересе РС-а и Одбора за пољопривреду, шумарство и 
водопривреду. 
 
Мехмед Суљкановић замолио је да предлагач објасни хронологију израде 
Предлога закона.  
 
Салко Соколовић имао је примједбу на дискусију предлагача амандмана Славка 
Јовичића  рекавши да  је  он за  лични став  добио сагласност. 
Јозо Крижановић рекао је да се ради о уставној надлежности државе, а не 
ентитета, што се мора формално гледати кроз одобрење Парламентарне 
скупштине БиХ. Многи закони нису имали формални пристанак ентитета. Рекао је 
да је Закон у амандманској фази, прошао је претходне процедуре и вјерује да је 
рађен у сарадњи са ентитетима. Предлаже да се све не враћа уназад, јер за то 
нема смисла. Констатовао је да није отворена расправа о Закону, те је мишљења 
да се Закону са или без амандмана  на мијење квалитет.  
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Сњежана Рајилић рекла је да Комисији није пресудно мишљење МСТЕО, а оно 
треба да води рачуна да амандмани не дођу у контрадикцију. Навела је примјер 
Амандмана III  и Aмандмана II,  јер није сажет став и добро уређено образложење 
Министарства.   
Душан Нешковић напоменуо је да је надлежни одбор НСРС у јулу 2006. године 
својим закључцима подржао подјелу надлежности. Рекао је да има добрих 
амандмана, да закон треба да буде функционалан, и да се могу прихватити 
амандмани који не нарушавају структуру Закона.  
Сеид Узуновић хронолошки је изложио ток израде Закона. У Радној групи за 
израду Закона учествовали су представници ентитета и Брчко Дистрикта БиХ, а на 
основу Закључка који је подијељен члановима Комисије. 
Хаџи Јован Митровић констатовао је да је Закон рађен у координацији са 
ентитетима и да ће га подржати. 
Предсједавајућа је предложила да МСТЕО угради амандмане у основни текст. 
Након исцрпне расправе, Комисија је са шест гласова „за'' и једним гласом „против“ 
обавезала Министарство спољне трговине и економских односа БиХ да у Предлог закона  
угради предложене амандмане који не нарушавају структуру Закона и текст са уграђеним 
амандманима достави: Министарству пољопривреде, водопривреде и шумарства  
Федерације БиХ;  Министарству пољопривреде, шумарства и водопривреде Републике 
Српске и Комисији за спољну трговину и царине. 
 
Ад. – 3. Упознавање о статусу Предлога закона о измјенама Закона о 

      царинској терифи БиХ, предлагача Савјета министара БиХ, са  
      усвојеним амандманина Комисије и закључком Управног одбора  
      УИОБиХ од 15.01.2008. године 
       

            Закључак Управног одбора УИОБиХ од 15. 01 2008. године подијељен је 
члановима Комисије (које је Комисија усвојила на 13. и 14. сједници), као и  
анализа амандмана сачињена у скраћеној варијанти на основу закључка Управног 
одбора са 85. сједнице, којим Управни одбор не одобрава амандмане Комисије на 
Предог закона о измјенама Закона о царинској тарифи  БиХ, предлагача Савјета 
министара БиХ. У наведеној анализи нису садржани  амандмани Сњежане Рајилић 
који нису прихваћени на 14. сједници Комисије, а достављени су МСТЕО. Циљ 
израде наведене анализе амандмана је да се постигне компромис са УОУИОБиХ  
и МСТЕО БиХ,  а предност је дата  амандманима  који се односе на ослобађање 
осносно смањење царине  на увоз репроматеријала. 

 У расправи су учествовали: Јерко Иванковић Лијановић, Шемсудин 
Мехмедовић и Сњежана Рајилић.  

 
Хајрудин Подбичанин рекао је да је, с обзиром на негативно мишљење УОУИОБиХ на 
амандмане које је Комисија усвојила на  Предлог закона,  Савјет министара БиХ на 33. 
сједници,  одржаној 10. 01. 2008. године, закључио да Министарство финансија и трезора 
БиХ, као носилац активности, у сарадњи са МСТЕО, УОУИОБиХ и представницима 
Европске комисије у БиХ, припреме и Савјету министара БиХ  до 15. 02. 2008. године  
доставе предлог  мјера које су у надлежности државе, а  с циљем ублажавања удара  на 
најугроженије категорије становништва. 
 
Чедомир Љубоја ракао је да ће МСТЕО Савјету министара  БиХ  предложити да 
посебном одлуком, у зависности од ситуације на бх. тржишту, у погледу снабдјевености 
становништва и произвођача прехрамбеним производима  и сировинама, може отворити  
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тарифне квоте за увоз пољопривредних производа који се сврставају унутар Главе 1-24 
Царинске тарифе БиХ. 
 
Договорено је да предсједавајућа Сњежана Рајилић, Јерко Иванковић Лијановић и 
Шемсудином Мехмедовићем у току дана обаве разговор са министром спољне трговине 
и економских односа и договоре предлог усаглашених прихватљивих амандмана на 
Закон  у задовољавајућем обиму и који ће добити одобрење Управног одбора УИОБИХ. 
 
Имајући у виду да су у току активности  у  Управном одбору УИОБиХ  и Министарству 
спољне трговине и економских односа БиХ за поновно разматрање поднесених 
амандмана на Закон, Комисија је з а к љ у ч и л а  да, на основу члана 111. став (4) 
Измјена и допуна  Пословника Представничког дома Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине, затражи од Колегијума Дома продужење рока за достављане извјештаја о 
наведеном закону. 
 
Ад. – 4.  Текућа питања: 

a) разматрање захтјева Спољнотрговинске коморе БиХ који је Колегијум 
         Дома доставио Комисији, као надлежној, у вези са измјенама царинске 
        стопе за вучна возила - друмске тегљаче, приколице и полуприколице 

 
Секретар Комисије упознала је присутне да је наведени захтјев СТКБиХ, који је 
достављен члановима Комисије, информативног карактера и да је у два тарифна 
броја Савјет министара БиХ предложио нулту царинску стопу умјесто досадашње 
10%, а у осталих шест тарифних бројева Комисија је кроз усвојене амандмане 
такође предложила укидање царине.  
Наведени захтјев чланови Комисије примили су  к  знању. 
 
б)  разматрање Извјештаја о раду Комисије за 2007. годину 
 
Уз одређене примједбе предсједавајуће Комисије с циљем побољшања текста, 
Комисија је усвојила Извјештај о раду за 2007. годину. 
 
ц)  утврђивање Предлога оријентационог радног плана Комисије за  
     2008.  годину 

 
Имајући у виду да Савјет министара БиХ није доставио свој план рада за 2008. 
годину, Комисија није могла детаљније прецизирати радни план. 
 Након што је  предсједавајућа Комисије предложила да се у Радни план за мај, 
јуни и јули 2008. године уврсте посјете земљама потписницама Споразума 
ЦЕФТА 2006,  а према нереализованим посјетама из 2007. године, и  да се 
планира  поново посјета Сабору Републике Хрватске, Комисија је утврдила 
Радни план. 
 
Закључено је да се материјали из тач. б) и ц) доставе Представничком дому и 
Колегијуму Дома. 
 
Сједница је завршена у 13.15 часова. 
 

 
Секретар Комисије                                                             Предсједавајућа Комисије 

     Емира Чешљар                                                                     Сњежана Рајилић 
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